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BR.0002.6.2019 

Nowa Sól, dnia 29 marca 2019 r. 

 

 

Protokół nr 6/2019 

z VI sesji VI kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego 

z dnia 29 marca 2019 roku 

w siedzibie Starostwa Powiatowego w Nowej Soli przy ulicy Moniuszki 3 

 

 

VI sesja Rady Powiaty Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego Rady 

Jarosława Suskiego na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998r. o samorządzie 

powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2019 r. poz. 511).  

• zawiadomienie załącznik nr 1 niniejszego protokołu 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście, zgodnie z listą obecności. 

• listy obecności - załącznik nr 2 niniejszego protokołu 

O godz. 09:00 Przewodniczący obrad otworzył sesję i na podstawie listy obecności 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna do 

podejmowania uchwał. 

Przewodniczący Rady Powiatu przybliżył zgromadzonym sylwetkę zmarłej Małgorzaty 

Lachowicz-Murawskiej, Starosty Powiatu Nowosolskiego III kadencji oraz Radnej Powiatu 

w latach 2010-2014, a następnie poprosił wszystkich o powstanie oraz uczczenie minutą ciszy 

pamięci zmarłej. 

Uczczono minutą ciszy pamięć zmarłej Małgorzaty Lachowicz-Murawskiej. 

 

Ad. 2. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie VI sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Członka Zarządu Powiatu Nowosolskiego.  

5. Analiza stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu 

Nowosolskiego w 2018 roku. 

6. Informacja z realizacji zadań Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Nowej Soli w roku 2018. 

7. Ocena stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej w Powiecie Nowosolskim w 2018 

roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2019 – 2021. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2019.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Społecznej Straży Rybackiej 

Polskiego Związku Wędkarskiego Okręgu w Zielonej Górze Powiat Nowosolski. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wzajemnej współpracy i współdziałania z Gminą Otyń  

z udziałem PKP PLK SA przy budowie bezkolizyjnego skrzyżowania w ciągu 

nowobudowanej obwodnicy Konradowa w nowym śladzie DP nr 1050F wraz z budową 

przyległego układu drogowego, w zamian za likwidację przejazdów kolejowo-
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drogowych na linii kolejowej nr 273 – kat. C w km 134,546 w Zakęciu oraz kat. C  

w km 135,529 i kat. D w km 135,753 w Konradowie, w ramach projektu pn. „Poprawa 

bezpieczeństwa na skrzyżowaniach linii kolejowych z drogami – etap III. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego  

na 2019 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowosolskiego na lata 2019-2033. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zasad reprezentowania Powiatu Nowosolskiego  

w Związku Powiatów Lubuskich. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na członka Powiatowej Rady Rynku 

Pracy w Nowej Soli. 

16. Przedstawienie sprawozdania z prac Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

17. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

18. Sprawy różne. 

19. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad. 3. 

Radni 19 głosami „za” przyjęli protokół z V sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

 

Ad. 4.  

Starosta Nowosolski Iwona Brzozowska na wstępie podziękowała za dotychczasową 

pracę w Zarządzie Panu Jarosławowi Intkowi, a następnie przedstawiła nowego kandydata na 

pozaetatowego Członka Zarządu – Mariusza Stokłosę, przybliżyła przebieg Jego 

dotychczasowej kariery zawodowej oraz działalności na rzecz lokalnej społeczności. 

  

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Suski poprosił o zgłaszanie kandydatów na 

członków Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Andrzej Ziarek zgłosił kandydaturę radnego Grzegorz Zwarycza.  

Radna Sylwia Wojtasik zgłosiła kandydaturę radnej Bogumiły Ulanowskiej.  

Radny Przemysław Ficner zgłosił kandydaturę radnych Zenobii Kubickiej i Aliny Śmigiel. 

 

Przewodniczący obrad zapytał kandydatów czy wyrażają zgodę na pracę w Komisji: 

Radny Grzegorz Zwarycz wyraził zgodę. 

Radna Bogumiła Ulanowska wyraziła zgodę. 

Radna Zenobia Kubicka wyraziła zgoda. 

Radna Alina Śmigiel wyraziła zgodę. 

 

Głosowanie za głoszonym składem Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia wyboru 

Członka Zarządu Powiatu Nowosolskiego: 

 „za” – 21, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Przewodniczący Rady ogłosił, że Rada powołała Komisję Skrutacyjną  

do przeprowadzenia wyboru Członka Zarządu Powiatu Nowosolskiego. 

 

Przewodniczący ogłosił przerwę celem ukonstytuowania się Komisji i przygotowania 

do przedstawienia sposobu głosowania. 
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Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej radna Alina Śmigiel zapoznała radnych ze 

sposobem głosowania oraz poinformowała, że przygotowano 21 kart do głosowania. Następnie 

radni wyczytywani przez Przewodniczącą Komisji w kolejności alfabetycznej, odbierali karty, 

oddawali głos i wrzucali karty do urny. Po oddaniu głosów przez wszystkich radnych 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę, celem policzenia głosów, sporządzenia 

protokołu oraz podania wyników przeprowadzonego glosowania.   

 

Przewodniczący wznowił obrady i poprosił przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej  

o odczytanie protokołu z wyboru Członka Zarządu. 

 

Przewodnicząca Alina Śmigiel odczytała protokół. 

 

Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że w głosowaniu tajnym kandydat Mariusz Stokłosa 

otrzymał następującą liczbę głosów: 

 TAK – 14 głosów – co stanowi większość; 

 NIE – 7 głosów. 

 

• protokół Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami do glosowania – załącznik nr 4 

niniejszego protokołu 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu nowo wybranemu Członkowi Zarządu Powiatu 

Nowosolskiego, Mariuszowi Stokłosie. 

Mariusz Stokłosa podziękował radnym za dokonanie wyboru jego osoby na Członka 

Zarządu oraz zadeklarował pracę na rzecz wszystkich mieszkańców powiatu, jak również 

podziękował za obecność przybyłym gościom m.in. Senatorowi Waldemarowi Sługockiemu, 

Prezydentom Nowej Soli Wadimowi Tyszkiewiczowi i Jackowi Milewskiemu, radnemu 

Sejmiku Województwa Lubuskiego Grzegorzowi Potędze. Jednocześnie w związku z objęciem 

nowej funkcji, radny Mariusz Stokłosa złożył rezygnację z członkostwa w Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Nowosolskiego.   

Przewodniczący Rady udzielił głosu Senatorowi Waldemarowi Sługockiemu. 

Waldemar Sługocki podziękował radnym za dokonany wybór. Zadeklarował chęć 

współpracy zarówno z Prezydentem Wadimem Tyszkiewiczem na rzecz miasta Nowej Soli jak 

również ze Starostą Nowosolskim Iwoną Brzozowską na rzecz powiatu nowosolskiego.   

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Prezydentowi Nowej Soli Wadimowi 

Tyszkiewiczowi. 

Prezydent Wadim Tyszkiewicz pogratulował nowo wybranemu Członkowi Zarządu oraz 

życzył Radzie Powiatu sprawowania mandatów ponad podziałami politycznymi, wspólnie dla 

wszystkich mieszkańców powiatu. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnemu Andrzejowi Ziarkowi. 

Radny Andrzej Ziarek pogratulował nowo wybranemu Członkowi Zarządu w imieniu PSL 

oraz podkreślił wagę pracy Zarządu dla powiatu nowosolskiego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie uchwałę Rady Powiatu 

nowosolskiego w sprawie wyboru Członka Zarządu Powiatu. 
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Głosowanie za podjęciem uchwały Rady Powiatu Nowosolskiego w sprawie wyboru 

Członka Zarządu Powiatu: 

 „za” – 15, 

 „przeciw” – 4, 

 „wstrzymuję się” – 0 

głosowało 19 radnych. 

Rada podjęła uchwałę w sprawie wyboru Członka Zarządu Powiatu Nowosolskiego. 

• Uchwała nr VI/50/2019 – załącznik nr 5 niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił 5 minut przerwy. 

 

Ad. 5. 

 Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Rada zapoznała się z analizą stanu 

porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Nowosolskiego w 2018 roku na 

wspólnym posiedzeniu komisji. 

• Analiza stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu 

Nowosolskiego w 2018 roku stanowi załącznik nr 6 niniejszego protokołu. 

 

Dyskusja / Pytania 

Radny Krzysztof Galerczyk przytoczył dane statystyczne dot. zaufania społeczeństwa 

do Policji a także odnosząc się do opracowanej analizy przedstawił spostrzeżenia nt. wzrostu 

poziomu przestępczości w powiecie. Następnie w imieniu mieszkańców, zadał następujące 

pytania: Czy i w jaki sposób odbywają się wizyty dzielnicowych z mieszkańcami? Czy znana 

jest Policji sytuacja mieszkańców ul. Kombatantów, którzy skarżą się na zakłócanie ciszy  

i porządku przez obcokrajowców wynajmujących w sąsiedztwie dom oraz jakie są możliwości 

rozwiązania tego problemu? Podsumowując zaproponował rozważenie zasadności 

wyznaczenia jednej lub kilku stref bezpieczeństwa, które będą częściej monitorowane przez 

patrole Policji. Ponadto uważa, że radni powiatowi, członkowie Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku powinni zainteresować się sytuacją, a następnie zawnioskować do Komendy 

Powiatowej Policji w Nowej Soli o utworzenie takich stref na terenie powiatu.  

Radny Andrzej Ziarek nawiązując do opracowania KPP Nowa Sól, zwrócił się z prośbą 

o propagowanie akcji policji, np. „Bezpieczna droga do szkoły” na terenie całego powiatu, 

także w mniejszych miejscowościach. Odnosząc się do zapisów raportu poprosił aby  

w kolejnych opracowaniach bardziej szczegółowo opisywać jakie szkoły zostały objęte i jakimi 

akcjami policji. Na zakończenie wypowiedzi Andrzej Ziarek zaapelował o szczególne zadbanie 

o bezpieczeństwo osób korzystających z nowopowstałego odcinka ścieżki rowerowej w ramach 

projektu „Kolej na rower”; o profilaktyczne propagowanie wśród społeczności lokalnej 

możliwych konsekwencji niewłaściwego jej wykorzystywania.   

Radny Romuald Fedorczak jako współorganizator oraz w imieniu pozostałych 

organizatorów „VII Biegu do Pustego Grobu” podziękował funkcjonariuszom nowosolskiej 

Policji za wzorową współpracę przy organizacji tego biegu ulicznego. 

Radna Zenobia Kubicka zapytała na ile wszczętych w roku 2018 postępowań 

zakończyło się umorzeniem oraz w ilu udało się wykryć sprawcę przestępstwa lub zakończyć 

postępowanie w sposób satysfakcjonujący osoby ze statusem pokrzywdzonego? 

Radny Przemysław Ficner złożył „na ręce” obecnych komendantów jak również 

dyrektora Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej serdeczne podziękowania za 

pełnioną służbę na rzecz obywateli. Docenił wagę tworzonych na potrzeby rady raportów, które 
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pozwalają zarówno poznać pracę tych służb jak i dają radnym możliwość zgłaszania uwag 

przekazywanych im przez mieszkańców. 

 

Ad. 6.   

 Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Rada zapoznała się z informacją  

z realizacji zadań Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Nowej Soli w roku 

2018 na wspólnym posiedzeniu komisji. 

• Informacja z realizacji zadań Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Nowej Soli w roku 2018 stanowi załącznik nr 7 niniejszego protokołu. 

 

Pytania 

Radny Łukasz Kempa zadał następujące pytania do informacji z realizacji zadań Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Nowej Soli w roku 2018  

1. Czy zabezpieczenie wyjazdu z Komendy PSP sygnalizacją świetlną jest wystarczające? 

2. Czy kierowca wozu strażackiego wyjeżdżającego na zdarzenie posiada wiedzę  

o włączonej sygnalizacji świetlnej oraz czy podczas wyjazdu jest w stanie zobaczyć czy 

jest ona włączona czy też nie? 

3. Czy zdarzają się kierowcy (uczestnicy ruchu), którzy nie dostrzegają włączonej 

sygnalizacji świetlnej? 

4. Czy na chodniku przyległym do Komendy PSP zdarzają się osoby piesze bądź 

rowerzyści niezachowujący odpowiedniej ostrożności w momencie wyjazdu PSP  

na zdarzenie? 

5. Czy było rozważane zamontowanie poprzecznych barierek na chodniku, przy 

Komendzie PSP, celem zwiększenia bezpieczeństwa pieszych? 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował radnych, że odpowiedzi na zadane pytania 

zostaną udzielone przez komendantów w formie pisemnej. 

 

Ad. 7.  

 Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Rada zapoznała się oceną stanu 

sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej w Powiecie Nowosolskim w 2018 roku na wspólnym 

posiedzeniu komisji. 

• Ocena stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej w Powiecie Nowosolskim w 2018 

roku stanowi załącznik nr 8 niniejszego protokołu. 

 

Dyskusja 

Radny Przemysław Ficner poprosił aby odpowiedzi na zadawane przez radnych pytania 

dotyczące sprawozdań czy analiz uzyskać w formie pisemnej.  

Radny Krzysztof Galerczyk analizując „Ocenę stanu sanitarnego i sytuacji 

epidemiologicznej w Powiecie Nowosolskim w 2018” wnioskuje, realne zagrożenie zatruciem 

pokarmowym i w związku z tym pyta czy dyscyplinowanie właścicieli sklepów przez 

kontrolujących przynosi oczekiwany rezultat.  

 Odpowiadając dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej Józefa 

Meissner poinformowała, że z uwagi na liczebność obiektów żywnościowych jakimi są sklepy 

w powiecie jest tak duża, że faktycznie najczęstszymi kontrolami są faktycznie takie obiekty. 

Powodami takiego stanu rzeczy jest przede wszystkim „przetowarowanie” sal sklepowych 

zwłaszcza w jednej z sieci marketów co w konsekwencji bardzo utrudnia utrzymanie obiektów 
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w należytym porządku, a niejednokrotnie to konsumenci doprowadzają do takiego stanu rzeczy, 

w mniej lub bardziej świadomy sposób. 

 

Ad. 8. 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Aldona Porczyńska-Nalewajko 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2019 – 2021. Przyjęcie i realizacja takiego programu jest obowiązkiem 

wynikającym z Ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Poprzedni program 

obejmował lata 2016-2018 a przedstawiony jest jego kontynuacją poszerzoną o aktualizację 

problemów bieżących niezbędnych do rozwiązania. Program pozostaje również w spójności  

z powiatową strategią rozwiązywania problemów społecznych opracowaną na lata 2016-2026 

oraz innymi dokumentami, także o zasięgu wojewódzkim. 

 Komisja Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały Rady Powiatu Nowosolskiego w sprawie przyjęcia 

Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2019 – 2021  

 „za” – 18, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0 

głosowało 18 radnych. 

Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2019 – 2021. 

• Uchwała nr VI/42/2019 – załącznik nr 9 niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9. 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Aldona Porczyńska-Nalewajko 

szczegółowo omówiła projekt uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2019. Zgodnie z ustawą 

o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych Rada 

Powiatu dokonuje tego podziału środków. W roku 2019 powiat otrzymał z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych kwotę 2 362 902 zł. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową Społeczną Radę do spraw Osób 

Niepełnosprawnych.    

Komisja Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2019 

 „za” – 20, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

głosowało 20 radnych. 

 Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2019. 

• Uchwała nr VI/43/2019 – załącznik nr 10 niniejszego protokołu. 
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Ad. 10. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Marta Pasiewicz 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Społecznej Straży Rybackiej 

Polskiego Związku Wędkarskiego Okręgu w Zielonej Górze Powiat Nowosolski. Projekt ten 

został przygotowany na wniosek Polskiego Związku Wędkarskiego, Okręgu w Zielonej Górze, 

który w uzasadnieniu wskazuje zmiany w Ustawie o rybactwie śródlądowym, a także 

propozycje rozwiązań logistycznych, celem zwiększenia efektywności patroli oraz 

przeprowadzanych kontroli. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Społecznej Straży 

Rybackiej Polskiego Związku Wędkarskiego Okręgu w Zielonej Górze Powiat Nowosolski  

 „za” – 21, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0 

głosowało 21 radnych. 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Regulaminu Społecznej Straży 

Rybackiej Polskiego Związku Wędkarskiego Okręgu w Zielonej Górze Powiat Nowosolski 

• Uchwała nr VI/44/2019 – załącznik nr 11 niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. 

Skarbnik Powiatu Ewa Matyla zaprezentowała projekt uchwały w sprawie wzajemnej 

współpracy i współdziałania z Gminą Otyń z udziałem PKP PLK SA przy budowie 

bezkolizyjnego skrzyżowania w ciągu nowobudowanej obwodnicy Konradowa w nowym 

śladzie DP nr 1050F wraz z budową przyległego układu drogowego, w zamian za likwidację 

przejazdów kolejowo-drogowych na linii kolejowej nr 273 – kat. C w km 134,546 w Zakęciu 

oraz kat. C w km 135,529 i kat. D w km 135,753 w Konradowie, w ramach projektu pn. 

„Poprawa bezpieczeństwa na skrzyżowaniach linii kolejowych z drogami – etap III. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Dyskusja 

Radna Bogumiła Ulanowska poprosiła radnych, w imieniu własnym oraz mieszkańców 

gminy Otyń o oddanie głosu „za” podjęciem przedmiotowej uchwały oraz podziękowała 

Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy za pozytywną opinię do projektu tej uchwały. 

Podkreśliła, że podjęcie uchwały to przede wszystkim poprawa bezpieczeństwa oraz jakości 

komunikacji pomiędzy miejscowościami Ługi i Czasław, a Otyniem omijając miejscowości 

Konradowo i Zakęcie. 

Radny Przemysław Ficner skierował pytanie do Starosty: czy w sytuacji gdy koszty 

inwestycji przekroczą planowany ze strony powiatu, milion złotych decyzje o realizacji zadania 

lub o innych rozwiązaniach, będzie podejmowała Rada Powiatu. 

Odpowiadając Starosta Nowosolski Iwona Brzozowska poinformowała, iż zgodnie  

z zawartym porozumieniem z Gminą Otyń, kwota dofinansowania tego zadania po stronie 

Powiatu to „nie więcej niż milion złotych”. Również zapisy trójstronnej umowy z Gminą Otyń, 

PKP PLK i Powiatem Nowosolskim zawierają zapis, który mówi, że wszystkie różnice  

w kwotach pokrywa Gmina Otyń.     



8 
 

  Radny Przemysław Ficner ponowił pytanie czy w sytuacji gdy koszty inwestycji 

przekroczą planowany ze strony powiatu, milion złotych decyzje o realizacji zadania lub  

o innych rozwiązaniach, będzie podejmowała Rada Powiatu. 

 Udzielając odpowiedzi Starosta Nowosolski Iwona Brzozowska powiedziała,  

że podobnie w tej sytuacji jak i innych dotyczących finansów decydujący głos ma Rada 

Powiatu. 

 Radny Andrzej Ziarek zapytał o formę zapisu w umowie w §4 – który mówi o dwóch 

postępowaniach przetargowych, jedno na realizację dokumentacji inwestycji, a drugie m.in. na 

promocję.  

Odpowiedzi udzielił kierownik Powiatowego Zarządu Dróg Wiesław Staruch  

informując, że zapis zawarty w umowie dotyczący promocji to inicjatywa Polskich Kolei 

Państwowych, podkreślił również, że umowa zobowiązuje PKP do pokrycia 100% kosztów 

promocji projektu, natomiast kwota, którą zainwestuje powiat nie zawiera promocji. 

Radny Andrzej Ziarek zapytał czy działania promocyjne PKP PLK przekroczą kwotę, 

która zobowiązuje do przeprowadzenia postępowania zamówień publicznych. 

Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg Wiesław Staruch podkreślił, iż nie będziemy  

w ogóle zajmować się promocją tej inwestycji. PKP PLK w ramach programu dot. 

bezpieczeństwa, z którego jest realizowane to zadanie a także ze środków unijnych, PKP ma 

obowiązek przeprowadzenia promocji.  

Starosta Nowosolski Iwona Brzozowska wyjaśniając, poinformowała, że część zapisów 

tej umowy jest przetransponowana z umowy, którą PLK zawarło z Unią Europejską i koszty 

promocji pochodzą z powinności PLK w stosunku do całego projektu, z którego czerpie 

bezpośrednio środki finansowe m.in. na wsparcie przedmiotowego zadania. Działania 

promocyjne wynikają z tej właśnie umowy nadrzędnej. 

  

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 21, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

głosowało 21 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wzajemnej współpracy i współdziałania  

z Gminą Otyń z udziałem PKP PLK SA przy budowie bezkolizyjnego skrzyżowania w ciągu 

nowobudowanej obwodnicy Konradowa w nowym śladzie DP nr 1050F wraz z budową 

przyległego układu drogowego, w zamian za likwidację przejazdów kolejowo-drogowych na 

linii kolejowej nr 273 – kat. C w km 134,546 w Zakęciu oraz kat. C w km 135,529 i kat. D  

w km 135,753 w Konradowie, w ramach projektu pn. „Poprawa bezpieczeństwa na 

skrzyżowaniach linii kolejowych z drogami – etap III.  

• Uchwała nr VI/45/2019 – załącznik nr 12 niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12. 

Skarbnik Powiatu Ewa Matyla zaprezentowała i szeroko omówiła projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2019 rok. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 
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Dyskusja 

Radny Przemysław Ficner skierował do Zarządu Powiatu prośbę o jak najszybsze 

uruchomienie procedury i dokonanie podziału środków dotacji celowej dla Gminnych Spółek 

Wodnych; sama promesa pozwoli już spółkom na wyłonienie wykonawców poszczególnych 

prac za rozsądne stawki. 

  Radny Andrzej Ziarek wyraził zadowolenie z dotacji celowej powiatu dla Gminnych 

Spółek Wodnych, które wykonują bardzo dobrą pracę oraz z zawartego w projekcie uchwały 

dofinansowania zakupu tomografu dla nowosolskiego szpitala. 

 Wicestarosta Waldemar Wrześniak odpowiadając na prośbę radnego Przemysława 

Ficnera poinformował, że w dniu dzisiejszym został podpisany wniosek na posiedzenie 

zarządu, które odbędzie się  w dniu 02 kwietnia, kiedy to Zarząd będzie rozpatrywał kwestie 

zawiadomienia Gminnych Spółek Wodnych z wyznaczonym terminem do  dnia 19 kwietnia 

2019 roku, do składania wniosków o dofinansowanie.  

 

Głosowanie za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 

Nowosolskiego na 2019 rok: 

 „za” – 21, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0 

głosowało 21 radnych. 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 

Nowosolskiego na 2019 rok.  

• Uchwała nr VI/46/2019 – załącznik nr 13 niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13. 

Skarbnik Powiatu Ewa Matyla zaprezentowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowosolskiego na lata 2019-2033. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 21, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0 

głosowało 21 radnych. 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Nowosolskiego na lata 2019-2033. 

• Uchwała nr VI/47/2019 – załącznik nr 14 niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14. 

Naczelnik Wydziału Organizacyjnego i Zarządzania Kryzysowego Marek Szymczyk 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad reprezentowania Powiatu Nowosolskiego  

w Związku Powiatów Lubuskich; w związku z zadaniami do wykonywania jakich powołano 

Związek tzn. projektów geodezyjnych oraz dla kontynuacji podjętych już prac, celowym jest 

wyznaczenie do reprezentacji Wicestarostę i Geodetę Powiatowego. 
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Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 21, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0 

głosowało 21 radnych. 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zasad reprezentowania Powiatu 

Nowosolskiego w Związku Powiatów Lubuskich 

• Uchwała nr VI/48/2019 – załącznik nr 15 niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15. 

Radny Andrzej Ziarek złożył wniosek o zwiększenie liczby kandydatów na członków 

Powiatowej Rady Rynku Pracy w Nowej Soli z 1 do 3. 

 

Głosowanie za zwiększeniem liczby kandydatów: 

 „za” – 19, 

 „przeciw” – 2, 

 „wstrzymuję się” – 0 

głosowało 21 radnych. 

Wniosek radnego Andrzeja Ziarka został przyjęty przez Radę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Suski poprosił o zgłaszanie kandydatów na 

członków Powiatowej Rady Rynku Pracy w Nowej Soli. 

Radna Bogumiła Ulanowska pełniąca również funkcję Przewodniczącej Powiatowej Rady 

Rynku Pracy w Nowej Soli zwróciła się z prośbą o rozważne wskazywanie kandydatów do 

kolejnej kadencji, podkreślała jak ważne jest zaangażowanie w pracę wszystkich członków, 

pozwala to na jej sprawne funkcjonowanie; dodatkowo rozszerzenie składu Powiatowej Rady 

Rynku Pracy wpływa na możliwości uzyskania quorum, co jest kolejnym argumentem  

o członkostwo osób, które będą aktywnie uczestniczyły w pracach Rady. Następnie Bogumiła 

Ulanowska podziękowała dotychczasowym członkom Powiatowej Rady Rynku Pracy, Zenobii 

Kubickiej i Grzegorzowi Zwaryczowi za pracę na rzecz Rady. 

   

Przewodniczący Rady Jarosław Suski zgłosił kandydaturę Andrzeja Deli. 

Radny Przemysław Ficner zgłosił kandydaturę Aliny Śmigiel. 

Radny Andrzej Ziarek zgłosił kandydaturę Grzegorza Zwarycza. 

Radna Sylwia Wojtasik zgłosiła kandydaturę Andrzeja Deli. 

 

Przewodniczący obrad zapytał kandydatów czy wyrażają zgodę: 

Radny Andrzej Dela wyraził zgodę. 

Radna Alina Śmigiel wyraziła zgodę. 

Radny Grzegorz Zwarycz wyraził zgodę. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 20, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 1 

głosowało 21 radnych. 
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Rada podjęła uchwałę w sprawie zgłoszenia kandydatów na członków Powiatowej Rady 

Rynku Pracy w Nowej Soli 

• Uchwała nr VI/49/2019 – załącznik nr 16 niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16. 

Przedstawienie sprawozdania z prac Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 17. 

Radny Jarosław Intek poinformował, że wraz z radnym Marcinem Kulą pracują nad 

projektem uchwały nadającym Przewodniczącemu Rady Powiatu insygnia władzy jakim ma 

być łańcuch, którego dwa projekty przedstawiono wszystkim radnym. 

• Projekt łańcucha – załączniki nr 17 i 18 niniejszego protokołu. 

Zaznaczył, iż podjęcie przez Radę takiej uchwały z pewnością zapisze się w karatach historii 

powiatu nowosolskiego. Prace nad projektem trwają, a dzisiejsze wystąpienie ma na celu 

wypracowanie jednomyślnego stanowiska w tej sprawie oraz ewentualne opinie, uwagi do 

pomysłu. 

 Radny Przemysław Ficner zauważył, iż zaprezentowane projekty łańcucha nie posiadają 

herbu Gminy Kolsko. 

 Odpowiadając radny Jarosław Intek poinformował, że Gmina Kolsko nie posiada herbu 

oraz, że zwróci się z pisemnym zapytaniem czy i ewentualnie kiedy Gmina Kolsko będzie 

posiadała własny herb.  

Radny Andrzej Ziarek ponowił prośbę, którą wystosował na poprzedniej sesji, przy 

procedowaniu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu 

terytorialnego w roku 2019, a dotyczącej realizacji zadania z zakresu publicznego transportu 

zbiorowego na obszarze Gmin: Kolsko, Kożuchów, Nowa Sól, Nowa Sól–Miasto, Otyń  

i Siedlisko – kiedy to poprosił o kopię umowy. 

Radny Romuald Fedorczak przypomniał radnym o kalendarzu imprez i konkursów 

zaplanowanych na rok 2019 na terenie powiatu, jest w nim zawartych około 70 pozycji,  

a z pewnością ta liczba się zwiększy o co najmniej 10 pozycji i jest to wspaniała promocja dla 

powiatu, który niejednokrotnie występuje tam w roli współorganizatora czy fundatora nagród.  

Radny Łukasz Kempa podziękował zgromadzonym za zaangażowanie i pracę na rzecz 

zakupu tomografu dla nowosolskiego szpitala, a także zadał pytanie nawiązując do 

wcześniejszych sesji rady powiatu, kiedy to przegłosowano decyzję, która wskazywała na 

większe wsparcie finansowe dla zakupu tomografu w przypadku oszczędności w budżecie ze 

sprzedaży nieruchomości – czy ta oferta jest nadal aktualna. 

 Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Powiatu Ewa Matyla informując, że udało się poczynić 

niewielkie oszczędności ale niestety jeszcze nie udało się uzyskać żadnych dochodów, niczego 

nie sprzedaliśmy, a ponieważ są to „naczynia połączone” więc nie możemy dzisiaj 

zadeklarować większego wsparcia finansowego dla tego zadania. 

 Radny Jarosław Intek zadał pytanie radnemu Przemysławowi Ficnerowi dot. budowy 

mostu w Bytomiu Odrzańskim oraz Grzegorzowi Zwaryczowi dot. remontu drogi 

wojewódzkiej nr 283, będące zadaniami wskazanymi przez tych radnych w programie kampanii 

wyborczej. 

 Ad vocem radny Grzegorz Zwarycz przedstawił sposób działania w sprawie remontu 

drogi wojewódzkiej oraz zaproponował współpracę radnemu Intkowi. 

 Radny Jarosław Intek podkreślił, że były to pytania od mieszkańców. 

 Ad vocem radny Grzegorz Zwarycz wyraził zaskoczenie pytaniami od mieszkańców 

okręgu Bytom Odrzański skierowanymi na ręce radnego Jarosława Intka skoro radny nie 

zamieszkuje tego okręgu. 
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 Radny Przemysław Ficner odpowiadając, powiedział, że budowa tego mostu to 

inwestycja wielomilionowa, a więc wymagająca rozmów z politykami szczebla 

ogólnopolskiego, które to rozmowy są organizowane. Jak również nie wyklucza próby 

nawiązania współpracy z Senatorem Waldemarem Sługockim, który w swoim wystąpieniu 

oferował pomoc powiatowi, jednocześnie radny poprosił o pomocy przy nawiązywaniu takiej 

współpracy, pozostałych radnych. Poinformował o rozmowach prowadzonych z pracownikami 

Wód Polskich oraz o próbie zorganizowania przepraw łodzią, co może nastąpić szybciej niż 

budowa mostu.    

 Ad vocem radny Jarosław Intek podziękował za udzielenie odpowiedzi. 

 Radny Andrzej Ziarek nawiązując do tematu współpracy z Wodami Polskimi 

przedstawił krótko procedowanie w Państwowym Gospodarstwie Wodnym oraz wyraził zdanie 

nt. różnic poglądowych członków rady powiatu, które nie są niczym złym. 

   Członek Zarządu Sylwia Wojtasik przedstawiła agendę spotkania, które odbyło się  

w dniu 28 marca 2019 r.  z dyrektorami szkół w temacie strajku pracowników oświaty. Po 

przeprowadzonym w szkołach, wśród nauczycieli referendum nt. udziału w strajku: w LO-95% 

zadeklarowało swój udział, CKZiU -95%, ZSP nr 2 -92%,  ZSP nr 4 -83%, ZSP nr 5 -75%, 

SOSW -78%, PPP -80%, natomiast dyrektorzy poinformowali, że nie będą brali udziału  

w strajku i zapewnią opiekę uczniom, którzy przyjdą do szkoły w czasie trwania strajku.  

Do spotkania dołączyli również dyrektorzy szkół podstawowych, Prezydent Miasta i Starosta 

Nowosolski, wspólnie wypracowano stanowisko – zapewnienia obsługi zaplanowanych 

egzaminów uczniów szkół gimnazjalnych i podstawowych. Kolejne spotkanie zostało 

zaplanowane na dzień 08 kwietnia 2019 r. godz. 13:00. Wspomniała również o spotkaniu  

z Wojewódzkim Kuratorem Oświaty Ewą Rawą przy udziale Starosty Nowosolskiego Iwony 

Brzozowskiej nt. przygotowania do podwójnego naboru, a owocem tej rozmowy była ocena 

Kurator potwierdzająca odpowiednie przygotowanie powiatu do podwójnego naboru. 

Radny Andrzej Ziarek wyraził poparcie własne oraz PSL dla nauczycieli. 

Radny Przemysław Ficner w związku z doniesieniami prasowymi nt. powodów 

rezygnacji z członkostwa w Zarządzie Powiatu radnego Jarosława Intka, poprosił członków 

Zarządu o odniesienie się do tych informacji. 

 Ad vocem radny Jarosław Intek poinformował, że powodem rezygnacji były przyczyny 

osobiste. 

Radny Przemysław Ficner podziękował za udzieloną odpowiedź oraz poprosił  

o potwierdzenie, że tylko przyczyny osobiste były powodem rezygnacji. 

Starosta Nowosolski Iwona Brzozowska potwierdziła słowa radnego Jarosława Intka  

o powodach złożenia przez Niego rezygnacji. 

 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Suski poinformował, że kolejna sesja rady jest 

planowana na ostatni piątek miesiąca kwietnia, tj. 26 kwietnia, a komisje wspólne na dzień 23 

kwietnia. 

Radny Romuald Fedorczak zaprosił obecnych na VII edycję Biegu do Pustego Grobu, 

która odbędzie się w dniu 22 kwietnia 2019 r. 

Radny Jarosław Intek w imieniu KWW Wadim Tyszkiewicz złożył wszystkim obecnym 

życzenia świąteczne. 

 

Ad. 19. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 12:13 Przewodniczący Rady 

Powiatu zamknął VI sesję Rady Powiatu Nowosolskiego. 
Przewodniczący Rady Powiatu  

/-/  

Jarosław Suski 


